
Folketinget
Retsudvalget
Christiansborg
1240 København K
  

Dato: 26. februar 2010
Kontor: Civil- og Politiafde-

lingen
Sagsnr.: 2010-157-0090
Dok.: JEE42827

Slotsholmsgade 10
1216 København K.

Telefon 7226 8400
Telefax 3393 3510 

www.justitsministeriet.dk
jm@jm.dk

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1 vedrørende forslag til fol-

ketingsbeslutning om behandlingsdomme til voldelige partnere som for-

søg (B 94), som Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren 

den 1. februar 2010.

Lars Barfoed

   /

Carsten Kristian Vollmer

Retsudvalget 2009-10
B 94 Svar på Spørgsmål 1
Offentligt



2

Spørgsmål nr. 1 (B 94) fra Folketingets Retsudvalg:

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 28. januar 
2010 fra ATV-Roskilde, jf. B 94 - bilag 1.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Direktoratet for Kriminalforsorgen, der har oplyst følgende:

”Der kan henvises til Justitsministeriets Forskningsenheds 
rapport fra november 2007 om behandlingsprogrammer for 
voldelige partnere. I rapporten konkluderes det, at forsknin-
gen ikke giver nogen stærk indikation på, at behandlingspro-
grammer i betydelig grad vil reducere risikoen for, at de vol-
delige partnere på ny begår vold mod deres partner.

Samarbejdet mellem Kriminalforsorgen og Dialog mod Vold 
blev bl.a. valgt, fordi behandlingen er tilgængelig fra alle in-
stitutioner i Kriminalforsorgen. Et af formålene med den 
igangværende forsøgsordning med Dialog mod Vold er at til-
vejebringe et bedre dokumentationsgrundlag for udbyttet af 
behandlingen. Dette dokumentationsarbejde pågår i øjeblik-
ket og forventes afsluttet i 2011.

Kriminalforsorgen vurderer løbende, om der skal arbejdes 
med nye behandlingsformer, og Kriminalforsorgen vil derfor 
også vurdere, om andre behandlingstilbud skal anvendes, når 
evalueringen af forsøgsordningen med Dialog med Vold og 
Servicestyrelsens evaluering af Alternativ til Vold foreligger 
i 2011.

På nuværende tidspunkt finder Kriminalforsorgen imidlertid 
ikke anledning til at starte et nyt samarbejde med andre be-
handlingsudbydere.”


